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Protokół  Nr  XL/09 
z  sesji  Rady  Miasta  Szczecin 

odbytej  w  dniu  26  października  2009  r. 
w  sali  obrad  Rady  (Szczecin,  pl.  Armii  Krajowej  1) 

 
 
Początek obrad w dniu 26 października 2009 r.: 
- godz. 12.00 
Zakończenie obrad: 
- godz. 20.51 
 
W dniu 26 października 2009 r. w sesji uczestniczyło 30 radnych. Lista obecności 
stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Radni nieobecni: 
1. Jerzy Serdyński 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
- Prezydent Miasta i jego zastępcy – lista obecności stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu, 
- Dyrektorzy Urzędu Miejskiego – lista obecności stanowi załącznik nr 3 do 

protokołu, 
- przewodniczący rad osiedlowych – lista obecności stanowi załącznik nr 4 do 

protokołu, 
- dyrektorów/kierowników miejskich jednostek organizacyjnych – lista obecności 

stanowi załącznik nr 5 do protokołu 
- gości zaproszonych – lista obecności stanowi załącznik nr 6 do protokołu 
oraz przedstawiciele mediów i mieszkańcy miasta. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 1 porządku obrad: 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad powitał przybyłych na kolejną XL zwyczajną sesję 
Rady Miasta Szczecin: radnych, Prezydenta Miasta i jego zastępców, Sekretarza 
Miasta i Skarbnika Miasta, przedstawicieli Urzędu Miejskiego, rad osiedlowych, 
związków zawodowych, mieszkańców miasta oraz przedstawicieli szczecińskich mas 
mediów. 
 

Następnie Przewodniczący obrad w oparciu o przedłoŜoną listę obecności 
stwierdził, Ŝe na sali jest obecnych 30 radnych, zatem obrady Rady będą 
prawomocne. Oświadczył, Ŝe w związku z tym otwiera XL zwyczajną sesję Rady 
Miasta Szczecin. 
 

Przewodniczący obrad powołał na sekretarza obrad Władysława Dzikowskiego – 
Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Szczecin – do prowadzenia listy mówców, 
przeprowadzania imiennych głosowań i innych czynności pomocniczych, 
niezbędnych do prawidłowego przebiegu posiedzenia. 
 
Minutą ciszy uczczono pamięć Księdza Arcybiskupa Metropolity Szczecińsko-
Kamieńskiego Mariana Przykuckiego, który zmarł 16 października 2009r. 
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Przystąpiono do realizacji punktu 2 porządku obrad: 
 
2. Wręczenie wyróŜnień laureatom tytułu „Ambasador Szczecina” za 2008 rok 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad poprosił o zabranie głosu Prezydenta Miasta 
Szczecin. 
 
P. Krzystek – Prezydent Miasta: 
 
Szanowni Państwo! 
 

Chciałbym serdecznie powitać Księdza Kanonika Jana Kazieczkę uhonorowanego 
Medalem za Zasługi dla Miasta Szczecina, Panów Marka Kolbowicza i Konrada 
Wasielewskiego laureatów tytułu „Ambasadora Szczecina” oraz zaproszonych gości. 

Mam wielki zaszczyt podczas dzisiejszej uroczystej Sesji Rady Miasta Szczecin 
nadać honorowy tytuł „Ambasadora Szczecina” za 2008 rok. 
Idea honorowego tytułu „Ambasadora Szczecina” narodziła się w 2000 roku. 
Tytułem tym od dziewięciu lat wyróŜniane są osoby, które dzięki swojej pracy, 
postępowaniu, a takŜe osiągnięciom osobistym przyczyniły się do promocji naszego 
miasta, rozsławiając jego dobre imię i wizerunek w kraju i za granicą.  

Zasadą konkursu jest przyznanie tytułu za osiągnięcia uzyskane w roku 
poprzednim. WyróŜnienie to przyznawane jest nie tylko przeze mnie Prezydenta 
Miasta Szczecin, ale przez całą lokalną społeczność, która w ten sposób pragnie 
wyrazić uznanie dla osób, które zawsze z dumą i godnością reprezentują Ziemię 
Szczecińską.  

W tym roku zgłoszone zostały cztery kandydatury do honorowego tytułu 
„Ambasadora Szczecina” za 2008 rok. Osoby, które zostały wskazane do tytułu to: 
Pan Gustaw CięŜarek, Pan Marek Szurawski, Pan Marek Kolbowicz oraz Pan 
Konrad Wasielewski. W dniu 14 września br. zebrała się Kapituła honorowego 
tytułu „Ambasadora Szczecina”, która rekomendowała Pana Marka Kolbowicza i 
Pana Konrada Wasielewskiego. 
 
Pan Marek Kolbowicz – szczecinian, absolwent Instytutu Kultury Fizycznej 
Uniwersytetu Szczecińskiego. Swoją przygodę z wioślarstwem rozpoczął 1986 roku 
w klubie SKS „Czarni” Szczecin. Od 1990 roku trenuje w klubie Akademickiego 
Związku Sportowego Szczecin pod okiem Pana dr Krzysztofa Krupeckiego. Jest 
jednym z najwybitniejszych sportowców w historii Szczecina. Wielokrotny laureat 
plebiscytu na najpopularniejszego sportowca Ziemi Szczecińskiej. Ma opinię 
zawodnika niesłychanie silnego i walecznego. Dowodem tego są liczne sukcesy 
sportowe, największe osiągnięcia to: 
- mistrzostwo olimpijskie w Pekinie 2008 roku 
- czterokrotne mistrzostwo świata  
- srebrny medal Mistrzostw Świata  
- brązowy medal Mistrzostw Świata  
- dwukrotne mistrzostwo podczas Akademickich Mistrzostw Świata  
jest równieŜ: 
- czterokrotnym olimpijczykiem  
 
Pan Konrad Wasielewski – szczecinianin, karierę wioślarską rozpoczął 11 lat temu. 
Zawodnik Klubu Akademickiego Związku Sportowego Szczecin, trenuje pod okiem 
Piotra Kuli. Student czwartego roku Instytutu Kultury Fizycznej Uniwersytetu 
Szczecińskiego. Sportowiec, który pomimo tak młodego wieku w sporcie osiągnął 
cel, do którego dąŜą i marzą wszyscy sportowcy, tytuł mistrza olimpijskiego. W 
swojej karierze sportowej ma „na koncie” ma wiele tytułów i medali. Oto 
najwaŜniejsze z nich: 
- mistrzostwo olimpijskie  
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- czterokrotne mistrzostwo świata  
- wielokrotny zdobywca Pucharu Świata  
jest równieŜ: 
- dwukrotnym srebrnym medalistą Pucharu Świata  
- dwukrotnym brązowy medalistą Pucharu Świata  
- srebrnym medalistą MłodzieŜowych Mistrzostw Świata 
- brązowym medalistą MłodzieŜowych Mistrzostw Świata 
- trzykrotnym mistrzem Polski  
 
Drodzy laureaci! 
Płynąc w czwórce podwójnej, we wspaniałym stylu, wywalczyliście pierwszy złoty 
medal olimpijski dla Szczecina. Zdobyliście nie tylko mistrzostwo olimpijskie, ale 
takŜe podbiliście swoją postawą serca wszystkich Szczecinian i Polaków. Dziękuję 
Wam za niezapomniane emocje oraz chwile, podczas których dostarczyliście nam 
wszystkim tak wielu wzruszeń. Dziękuję za Wasz trud, codzienne poświęcenie oraz 
wolę walki. Dziękuję za to, Ŝe zaszczepiacie w młodych ludziach ducha rywalizacji 
sportowej i zasady fair play. Swoją postawą oraz licznymi spotkaniami z młodzieŜą 
pokazujecie, Ŝe sport to nie tylko siła mięśni, ale to takŜe harmonia ciała i umysłu. 
Wartości moralne, takie jak odwaga, uczciwość i honor.  

Przytoczę tu słowa barona Pierre’a de Coubertin’a ojca nowoŜytnego ruchu 
olimpijskiego, który mówił, Ŝe “W Ŝyciu waŜny jest nie triumf, lecz walka, istotną 
rzeczą jest nie zwycięŜać, lecz umieć toczyć rycerski bój”. Szanowni laureaci Wy na 
wszystkich zawodach „toczycie rycerski bój” i wychodzicie z niego zwycięsko.  

Słowa uznania kieruję równieŜ w stronę waszych rodzin i najbliŜszych, trenerów 
oraz kolegów z osady. To w duŜej mierze dzięki im i ich wsparciu, pomimo wielu 
własnym wyrzeczeniom oraz cięŜkiej pracy, jesteście w tym miejscu i na tym etapie 
swojej sportowej kariery. Istotne jest, aby na drodze do sukcesu, która okupiona 
jest wielogodzinnymi treningami, poświęceniem oraz rozłąką z rodziną, spotykać 
ludzi z pasją. Oddanych temu co robią, widzących sens i wyznaczony cel. Takich, z 
którymi dzieli się szczęście z osiąganych sukcesów i którzy są w chwilach, kiedy nie 
ma blasków fleszy. 

Wielokrotnie zajmowaliście najwyŜsze miejsca w plebiscytach i rankingach. 
Odznaczeń i wyróŜnień jakimi zostaliście uhonorowani w dotychczasowej karierze 
sportowej jest bardzo duŜo. Wśród nich jest jedno z najwyŜszych odznaczeń 
cywilnych nadane przez Prezydenta RP Lecha Kaczyńskiego – KrzyŜ Kawalerski 
Orderu Odrodzenia Polski.  
Szanowni Państwo,  
Pełen uznania dla sportowych osiągnięć i zasług dla naszego miasta, z  ogromną 
przyjemnością nadaję tytuł honorowego „Ambasadora Szczecina” Panu Markowi 
Kolbowiczowi i Panu Konradowi Wasielewskiemu.  
 
Prezydent dokonał wręczenia wyróŜnienia laureatom tytułu. 
 
M. Kolbowicz – wyraził wdzięczność a przyznane wyróŜnienie i stwierdził, Ŝe wielu 
mieszkańców Szczecina długo czekało na medal olimpijski. Wyraził nadzieję, Ŝe za 3 
lata na Igrzyskach Olimpijskich w Londynie nie tylko wioślarze ale takŜe Monika 
Pyrek, a moŜe jeszcze ktoś dołączy do grona medalistów. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 3 porządku obrad: 
 
3. Wręczenie Medalu za Zasługi dla Miasta Szczecina 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad – poinformował, Ŝe Ks. Arcybiskup Andrzej 
Dzięga, kiedy się dowiedział o przyznaniu ks. Kazieczce Medalu za Zasługi dla 
Miasta Szczecina, stwierdził, Ŝe w pełni na to zasłuŜył, bo jest to kapłan, który 
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zmienił panoramę Szczecina.  Ksiądz Kanonik Jan Kazieczko rozpoczął swoją drogę 
w miejscowości Rodatycze gdzie przyszedł na Świat, i jak twierdzi od początku 
wiedział, Ŝe Pan Bóg go powołał do tego by otwierał kościoły dla ludzi a ludzi dla 
Boga. W młodości Cyganka przepowiedziała mu, Ŝe będzie miał ogromne pieniądze 
ale to nie będą jego pieniądze. Jeszcze przed przybyciem do Szczecina wybudował 
lub wyremontował kościoły w miejscowościach: Wapnica, Smoleń, Korytowo, Nowy 
Klukom, Stary Kostrzynek, Stara Rudnica, Łysogórki, ogromny kompleks w Policach 
i oczywiście Szczecińska Katedra, którą od początku rozpoczął remontować. Ksiądz 
Jan Kazieczko jest sportowcem wyczynowym, w karate jest posiadaczem 3 dana ale 
lubi takŜe piłkę noŜną, siatkówkę i boks. Ksiądz Jan twierdzi, Ŝe lubi to miasto i 
ludzi, całe Ŝycie budował kościoły, ale zawsze się starał by Ŝwir i cement nie były na 
pierwszym miejscu ale, Ŝeby na pierwszym miejscu był człowiek. Przewodniczący 
podkreślił, Ŝe główną cechą Księdza Kanonika jest obdarowywanie ciepłem i 
Ŝyczliwością innych ludzi.  
 
Przewodniczący dokonał wręczenia medalu, dyplomu oraz legitymacji. 
 
Ks. Jan Kazieczko – podziękował za otrzymane wyróŜnienie, które było dla niego 
zaskoczeniem. Podkreśli, Ŝe gdyby nie pomoc pieniędzy unijnych, Przewodniczącego, 
Prezydenta, konserwacji zabytków, Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej, Eko Funduszu, sponsorów, firm, spółek, indywidualnych 
ofiarodawców Katedra by tak nie wyglądała. Mimo tego, Ŝe pozostało zadłuŜenie 
Ksiądz Kanonik zapewnił, Ŝe realizowany jest drugi projekt norweski 4 katedr: 
Koszalin – Kołobrzeg – Szczecin - Kamień Pomorski i niedługo Katedra zabłyśnie, 
będzie oświetlenie zewnętrzne i wewnętrzne, wieŜa równieŜ w nocy będzie 
wprowadzała do centrum turystów i pielgrzymów. Zapewnił, Ŝe nadal będzie 
promował Szczecin po przez rozbudowany odpust i Jarmark Jakubowy.  
 
B. Baran – Przewodniczący obrad poinformował, Ŝe opuści sesję, a przewodniczenie 
przejmie Władysław Dzikowski – Sekretarz obrad. 
 
L. Duklanowski – Przewodniczący klubu radnych PiS poprosił o 15 minut przerwy. 
 
W. Dzikowski – Sekretarz obrad ogłosił przerwę do godziny 12.55. 
 
Po przerwie: 
 
Przewodniczący obrad powrócił na salę obrad. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad powitał na sali obrad delegację z 
Dniepropietrowska z Wicemerem Sergiyem Kvitką. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 4 porządku obrad: 
 
4. Zatwierdzenie protokołu z XXXIX zwyczajnej sesji Rady Miasta odbytej w 

dniu 28.09.2009 r. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad poinformował, Ŝe protokół był wyłoŜony do wglądu 
w Biurze Rady Miasta Szczecin. Radni mieli moŜliwość zapoznać się z jego treścią. 
Zapytał radnych, czy mają uwagi do zapisów protokolarnych. W związku z brakiem 
uwag poddał jego zatwierdzenie pod głosowanie: 
 
za – 22  przeciw – 0  wstrzym. – 3 
 
W wyniku powyŜszego głosowania protokół został zatwierdzony. 
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Przystąpiono do realizacji punktu 5 porządku obrad: 
 
5. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian do porządku obrad. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad poinformował, Ŝe wpłynęły następujące wnioski 
dot. zmian do porządku obrad (porządek obrad stanowi załącznik nr 7 do 
protokołu). 
Przewodniczący obrad odczytał wnioski o uzupełnienie porządku obrad: 
 
- wniosek Przewodniczącego Rady Miasta o wprowadzenie do porządku obrad 

projektu uchwały, złoŜonego przez grupę mieszkańców, nr 241/09 w sprawie 
zmiany nazwy placu Sprzymierzonych w Szczecinie, 

- wniosek Komisji ds. Zdrowia i Pomocy Społecznej o wprowadzenie do porządku 
obrad projektu uchwały nr 247/09 w sprawie skargi pani Zdzisławy Steć, 

- wniosek Prezydenta Miasta o wprowadzenie do porządku obrad projektu 
uchwały nr 249/09 zmieniającego uchwałę w sprawie wieloletniego programu 
inwestycyjnego na lata 2009-2013. 

 
T. Hinc – powołując się na §19 pkt.9 Regulaminu Rady Miasta Szczecin zapytał, czy 
projekty te wpłynęły 7 dni przed sesją do Biura Rady Miasta? Zapytał takŜe, 
dlaczego projekty te nie były omawiane na Prezydium, podczas którego omawiano 
porządek obrad sesji, tylko wprowadzane są szybką ścieŜką? 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad poinformował, Ŝe wycofuje swój wniosek o 
wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały, złoŜonego przez grupę 
mieszkańców, nr 241/09 w sprawie zmiany nazwy placu Sprzymierzonych w 
Szczecinie. 
 
W. Dzikowski – wyjaśnił, Ŝe poniewaŜ termin siedmiu dni nie został zachowany 
Przewodniczący Rady pyta Radę, czy chce uzupełnić porządek o te projekty. 
 
T. Hinc – zwrócił się o wskazanie w Statucie zapisu, na który powołuje się 
Wiceprzewodniczący W. Dzikowski? 
 
T. Grodzki – zwrócił uwagę, Ŝe projekt uchwały 247/09 jest odpowiedzią na skargę, 
a skargi podlegają trybowi administracyjnemu, który musi się zakończyć w 
określonym czasie. W związku z tym zwrócił się o umieszczenie ww. projektu w 
porządku obrad.  
 
B. Baran – Przewodniczący obrad ogłosił 10 minut przerwy. 
 
Po przerwie: 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad w odpowiedzi na pytania postawione przez 
radnego T. Hinca odczytał brzmienie §19 pkt. 8 Regulaminu Rady Miasta: „8. 
Projekt uchwały spełniający wymogi formalne, z wyjątkiem projektu uchwały w 
sprawie zmian budŜetu i zmian w budŜecie, moŜe być w nagłych wypadkach 
przedłoŜony przez projektodawcę na sesji z pominięciem trybu opisanego w ust. 1-
7.” Przewodniczący podtrzymał, iŜ wycofuje swój wniosek o wprowadzenie do 
porządku obrad projektu uchwały nr 241/09. Natomiast po wyjaśnieniach 
złoŜonych przez Przewodniczącego Komisji Tomasza Grodzkiego uwaŜa, Ŝe naleŜy 
przegłosować wniosek o wprowadzenie projektu uchwały nr 247/09, poniewaŜ rodzi 
on określone konsekwencje prawne. Przewodniczący zaproponował takŜe 
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przegłosowanie projektu uchwały nr 249/09, poniewaŜ nie jest to zmiana w 
budŜecie ani nie dotyczy budŜetu.  
 
T. Hinc – zwrócił uwagę, Ŝe przedmiotem sporu nie jest ani projekt uchwały  
nr 241/09 ani projekt nr 247/09, a problematyczny jest projekt nr 249/09.  
W związku ze stwierdzeniem Przewodniczącego Rady, Ŝe nie jest to uchwała 
budŜetowa, zwrócił uwagę na zapisy uzasadnienia gdzie wymieniony jest rok 2009, 
co oznacza, Ŝe dotyczy to tegorocznego budŜetu i stosuje się jedynie pkt. 9 z §19 
Regulaminu Rady Miasta. 
 
Małgorzata Michalak - radca prawny – stwierdziła, Ŝe §19 pkt. 8 Regulaminu Rady 
Miasta stanowi jednoznacznie: „projekt uchwały spełniający wymogi formalne z 
wyjątkiem projektu uchwały w sprawie zmian budŜetu i zmian w budŜecie (…)” – 
czyli musiałaby być konkretna uchwała dot. zmian budŜetu i zmian w budŜecie. 
Stwierdziła, Ŝe w jej ocenie tryb opisany w §19 pkt. 8 został zachowany. 
 
P. Kęsik – stwierdził, Ŝe nie przypomina sobie w historii dwóch poprzednich kadencji 
Rady Miasta podobnej sytuacji, akademickiego sporu, który tutaj ma miejsce. 
Uznał, Ŝe w sytuacji kiedy radny T. Hinc powołuje się na określony paragraf 
Regulaminu Rady Miasta, to albo Przewodniczący, albo najlepiej Dyrektor Biura 
Rady, powinien bez Ŝadnych konsultacji odpowiedzieć powołując się takŜe na 
odpowiedni paragraf. Stwierdził, Ŝe jeŜeli radni uznają, Ŝe projekty odnoszące się do 
Wieloletniego Programu Inwestycyjnego są uchwałami budŜetowymi, to radny T. 
Hinc ma rację. Zapytał w związku z tym, czy zmiany w WPI są uchwałą budŜetową 
czy nie? 
 
W. Dzikowski – stwierdził, Ŝe projekt uchwały WPI nie jest projektem budŜetowym, 
jest to drogowskaz kierunek do którego naleŜy się skłaniać przy prowadzeniu 
gospodarki w mieście. Uznał, Ŝe zaproponowana zmiana w Ŝaden sposób nie 
narusza dyscypliny budŜetowej. 
 
T. Hinc – zwracając się do Skarbnika Miasta zapytał, czy ta uchwała rodzi 
jakiekolwiek skutki finansowe w 2009 r.? 
 
St. Lipiński – Skarbnik Miasta stwierdził, Ŝe przedmiotowy projekt uchwały nie 
dotyczy zmian w budŜecie, dotyczy WPI i do tego okresu po roku 2011. 
Poinformował, Ŝe upowaŜnienie w tej sprawie Rada Miasta juŜ podjęła a skąd taka 
nagła zmiana w WPI powinien wyjaśnić Dyrektor Wydziału Rozwoju Miasta. 
 
T. Banach – Dyrektor Wydziału Rozwoju Miasta - wyjaśnił, Ŝe przedłoŜona zmiana w 
WPI wynikła z przyczyn czysto matematycznych, poniewaŜ system WPI przyjmuje 
zaokrąglenia do pełnych tysięcy. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie wniosek Komisji 
Zdrowia i Pomocy Społecznej o wprowadzenie do porządku obrad projektu 
uchwały nr 247/09 
 
za - 16  przeciw - 5  wstrzym. - 0 
 
W wyniku powyŜszego głosowania projekt uchwały został wprowadzony do porządku 
obrad. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie wniosek o wprowadzenie 
do porządku obrad projektu uchwały nr 249/09 
 
za - 11  przeciw - 11  wstrzym. - 0 
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W wyniku powyŜszego głosowania projekt uchwały nie został wprowadzony do 
porządku obrad. 
 
K. Marlicz – zgłosiła wniosek o reasumpcję głosowania nad wprowadzeniem do 
porządku obrad projektu uchwały nr 249/09. 
 
za - 13  przeciw - 12  wstrzym. - 0 
 
W wyniku powyŜszego głosowania wniosek został przyjęty. 
 
Reasumpcja głosowania nad wprowadzeniem do porządku obrad projektu 
uchwały nr 249/09 
 
za - 14  przeciw - 12  wstrzym. - 0 
 
W wyniku powyŜszego głosowania projekt uchwały nie został wprowadzony do 
porządku obrad. 
 
Grupa radnych złoŜyła do Przewodniczącego projekt uchwały w sprawie zmiany 
nazwy placu Sprzymierzonych – załącznik nr 22 do protokołu. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie wniosek radnych o 
wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały nr 241/09 (wariant II) w 
sprawie zmiany nazwy placu Sprzymierzonych  
 
za - 12  przeciw - 13  wstrzym. - 0 
 
W wyniku powyŜszego głosowania projekt uchwały nie został wprowadzony do 
porządku obrad. 
 
T. Grodzki – Przewodniczący klubu radnych PO poprosił o 10 minut przerwy. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad ogłosił przerwę do godziny 13.55 
 
 
Po przerwie: 
 
T. Grodzki – zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu 
uchwały nr 249/09 i zwrócił uwagę, Ŝe proponowana zmiana umoŜliwi 
wcześniejsze rozpoczęcie budowy Obwodnicy Śródmiejskiej. 
 
T. Hinc – w imieniu klubu radnych PiS zwrócił się do radnego T. Grodzkiego o 
wskazanie punktu w Regulaminie Rady Miasta, który pozwala mu na zgłoszenie 
takiego wniosku. Zwrócił się do Prezydenta o przedstawienie przyczyny powstałego 
błędu w uchwale. 
 
K. Nowak – Zastępca Prezydenta Miasta Szczecin – wyjaśnił, Ŝe Obwodnica 
Śródmiejska posiada juŜ zezwolenie realizacji inwestycji drogowej, są środki 
przyznane przez Marszałka – zwiększone o pulę V etapu. Poinformował, Ŝe powstała 
pomyłka wynika z systemów exel. W budŜecie kwoty zapisane na realizację 
inwestycji zapisane są w złotych a przy WPI program zaokrągla te sumy do 1000 zł. 
Środki własne na realizację tej inwestycji program zaokrąglił w dół a chodzi oto, aby 
były umieszczone tam rzeczywiste kwoty, by przy rozpatrywaniu wniosku przez 
Marszałka nie pojawił się problem proceduralny. W związku z powyŜszym został 
przedłoŜony powyŜszy projekt i Prezydent zaapelował do radny o zrozumienie, 
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poniewaŜ jest to waŜna inwestycja dla Miasta Szczecina. Nie wprowadzenie tej 
uchwały na sesję moŜe spowodować opóźnienie w realizacji tak waŜnej inwestycji 
jaką jest V etap Obwodnicy Śródmiejskiej. 
 
J. Wijas – stwierdził, Ŝe zaoszczędzono by paru kwadransów, gdyby zachowano 
dobry obyczaj prezentacji uchwały wprowadzanej „szybką ścieŜką”. Za przeraŜający 
uznał fakt, Ŝe o kwotach w uchwałach nad którymi debatuje Rada, nie decyduje 
Prezydent ani jego kadra urzędnicza, tylko program informatyczny.  
 
L. Duklanowski – Przewodniczący klubu radnych PiS zawnioskował o 5 min. 
przerwy. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad ogłosił 5 minut przerwy. 
 
Po przerwie: 
 
T. Hinc – w imieniu klubu radnych PiS – stwierdził, Ŝe do wniosku zgłoszonego 
przez radnego T. Hinca nie podano uzasadnienia ani punktów w oparciu o które 
radny chce tą uchwałę ponownie wprowadzić. Powołując się na §37 pkt. 3 ppkt. 5 
Regulaminu Rady Miasta zaŜądał reasumpcji głosowania nad wnioskiem o 
wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały nr 249/09. 
 
W. Dzikowski – wyjaśnił, Ŝe wniosek o reasumpcję głosowania zgłasza się 
bezpośrednio po przeprowadzonym głosowaniu. Rada głosowała juŜ dwa inne 
wnioski od przeprowadzenia przedmiotowego głosowania, dlatego jego reasumpcja 
zgodnie z przepisami prawa jest nie moŜliwa. 
 
T. Hinc – przytoczył treść zapisu na który się powołał:  
„5) reasumpcji głosowania (niezwłocznego powtórzenia na tym samym posiedzeniu 
głosowania w razie stwierdzenia nieprawidłowości przy ustaleniu wyników 
głosowania albo jeŜeli błędnie lub niezrozumiale przedstawiono przedmiot 
głosowania)”. 
 
T. Grodzki – wyjaśnił, Ŝe z inicjatywą podjęcia uchwały mogą wystąpić 
projektodawcy: Przewodniczący, komisja Rady, klub radnych, grupa co najmniej 4 
radnych, Prezydent oraz, Ŝe projekt spełniający wymogi formalne moŜe być w 
nagłych wypadkach przedłoŜony przez projektodawcę na sesji z pominięciem trybu 
opisanego w ust. 1-7. 
 
T. Hinc – uznał, Ŝe radny T. Grodzki powinien dostarczyć Radzie projekt uchwały i 
przedłoŜyć go Przewodniczącemu. Zaproponował prostsze rozwiązanie: reasumpcję 
głosowania.  
 
B. Baran – Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie wniosek radnego  
T. Grodzkiego o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały nr 249/09 
 
za - 25  przeciw - 0  wstrzym. - 1 
 
W wyniku powyŜszego głosowania projekt uchwały został wprowadzony do 
porządku. 
 
J. Sieńko – zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały 
nr 241/09 (wariant II) grupy radnych. Zaapelował, aby kaŜdy radny podejmując 
decyzję przy głosowaniu zastanowił się nad wymową dotychczasowej nazwy placu 
Sprzymierzonych oraz proponowaną „Szarych Szeregów”. Stwierdził, Ŝe Szczecin po 
wojnie stał się miastem, gdzie w znacznym procencie byli członkowie Szarych 
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Szeregów, Powstańcy Warszawscy znaleźli swoje miejsce zamieszkania. Stwierdził, iŜ 
osobiście uwaŜa, Ŝe nazwa „Sprzymierzonych” nie koniecznie jest fortunna – 
niektórzy z tych Sprzymierzonych nie wywiązali się w 1939r. z umów zawartych z 
Polską przed wojną. Uznał, Ŝe w hołdzie dla bohaterów Powstania Warszawskiego 
naleŜy zagłosować za zmianą nazwy placu. 
 
P. Juras – poprosił, aby na najbliŜszych posiedzeniach klubów PO i PiS zarządzić 
głośne czytanie, ze zrozumieniem Statutu i moŜe uniknie się sytuacji gdzie 
„wiedzący” PiS zadaje pytania a „nie wiedząca” Platforma szuka na nie odpowiedzi. 
Klub radnych SLD wnosi o procedowanie sesji zgodnie z prawem. Zwrócił uwagę, Ŝe 
Przewodniczący dokonywał reasumpcji głosowania na podstawie wniosku radnej, 
która nie brała udziału w głosowaniu, co absolutnie nie jest podstawą by 
dokonywać reasumpcji głosowania. Teraz zaś powraca wniosek, który został 
odrzucony. Zaapelował o skrupulatne procedowanie dzisiejszej sesji. 
 
J. Sieńko – zwrócił uwagę, Ŝe zgłoszony wniosek został podpisany przez grupę 
radnych i jest nowym wnioskiem. 
 
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie wniosek radnego J. Sieńki o 
wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały nr 241/09 (wariant II) 
 
za - 17  przeciw - 8  wstrzym. - 1 
 
W wyniku powyŜszego głosowania projekt uchwały został wprowadzony do porządku 
obrad. 
 
E. Masojć – Zastępca Prezydenta Miasta zgłosiła wniosek o wprowadzenie do 
porządku obrad projektu uchwały nr 250/09 w sprawie wzniesienia pomnika 
upamiętniającego Szare Szeregi 
 
za - 18  przeciw - 0  wstrzym. – 1 
 
W wyniku powyŜszego głosowania projekt uchwały został wprowadzony do 
porządku. 
 
Więcej wniosków nie zgłoszono. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad oświadczył, Ŝe po rozpatrzeniu wniosków przez 
Radę porządek obrad XL zwyczajnej sesji jest następujący: 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Wręczenie Medalu za Zasługi dla Miasta Szczecina. 
3. Wręczenie wyróŜnień laureatom tytułu „Ambasador Szczecina” za 2008 rok. 
4. Zatwierdzenie protokołu z XXXIX zwyczajnej sesji Rady Miasta odbytej w dniu 

28.09.2009r. 
5. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian do porządku obrad. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

- 224/09 – zmian budŜetu i zmian w budŜecie Miasta Szczecin na 2009 rok, 
- 225/09 – wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny netto 

nieruchomości gruntowej połoŜonej w Szczecinie przy ul. Ku Słońcu 58, 
sprzedawanej w drodze bezprzetargowej na rzecz jej uŜytkownika wieczystego, 

- 226/09 – wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny netto 
nieruchomości gruntowej połoŜonej w Szczecinie przy ul. Jana Zamoyskiego 
5 sprzedawanej w drodze bezprzetargowej na rzecz współuŜytkowników 
wieczystych: spółdzielni mieszkaniowej i osób fizycznych, 
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- 227/09 – wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny netto 
nieruchomości gruntowej połoŜonej w Szczecinie przy ul. Hipolita 
Cegielskiego 5, 5a, 5b, 5c, ul. Bronisławy 14, 14a, 14b, 14c, 14d, 
sprzedawanej w drodze bezprzetargowej na rzecz jej uŜytkownika wieczystego, 

- 228/09 – oddania w drodze bezprzetargowej w uŜytkowanie wieczyste 
gminnej nieruchomości gruntowej połoŜonej w Szczecinie przy al. Bohaterów 
Warszawy, 

- 237/09 – oddania w uŜytkowanie wieczyste w drodze bezprzetargowej 
gminnej nieruchomości gruntowej połoŜonej przy ulicy Polickiej 7 na rzecz 
Szczecińskiej Energetyki Cieplnej Sp. z o.o., 

- 243/09 – wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikat przy sprzedaŜy lokali 
mieszkalnych na rzecz ich najemców, 

- 244/09 – oddania w uŜytkowanie wieczyste w drodze bezprzetargowej 
gminnej nieruchomości gruntowej połoŜonej przy ulicy Spedytorskiej 8 na 
rzecz ENEA OPERATOR Sp. z o.o. z siedzibą w Poznaniu, 

- 236/09 – zmiany uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu planu 
finansowego Powiatowego Funduszu Gospodarki Zasobem Geodezyjnym i 
Kartograficznym na rok 2009 oraz uchwałę w sprawie budŜetu miasta na 
2009 rok, 

- 233/09 – przystąpienia do sporządzenia Miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego „Nowe Miasto – Dąbrowskiego, 
Sowińskiego” w Szczecinie, 

- 234/09 – uchylenia uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Nowe Miasto – 
Dąbrowskiego” w Szczecinie, 

- 238/09 – miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Międzyodrze 
Wyspa Grodzka – Łasztownia” w Szczecinie, 

- 223/09 – zmiany uchwały w sprawie cen i opłat za usługi przewozowe 
lokalnego transportu zbiorowego organizowanego przez Gminę Miasto 
Szczecin oraz określenia osób uprawnionych do korzystania z bezpłatnych i 
ulgowych przejazdów, 

- 229/09 – pozbawienia kategorii drogi gminnej poprzez wyłączenie z 
uŜytkowania jako drogi publicznej na terenie miasta Szczecin (ul. Tranowa), 

- 230/09 – pozbawienia kategorii drogi gminnej poprzez wyłączenie z 
uŜytkowania jako drogi publicznej na terenie miasta Szczecin (ul. Łososiowa), 

- 232/09 – zmiany uchwały w sprawie uchwalenia statutu zakładu 
budŜetowego „Zakład Usług Komunalnych w Szczecinie”, 

- 235/09 – udzielenia pomocy finansowej dla Województwa 
Zachodniopomorskiego z przeznaczeniem na wydatki inwestycyjne 
Samodzielnego Publicznego Specjalistycznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
„ZDROJE”, 

- 246/09 – określenia zadań dotyczących rehabilitacji zawodowej i społecznej 
osób niepełnosprawnych i wysokości dodatkowych środków Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych na te 
zadania w roku 2009, 

- 242/09 – uchylenia uchwały w sprawie zwolnienia z opłaty stałej od wniosku 
o wpis do ewidencji działalności gospodarczej, 

- 222/09 – skargi pana Tadeusza Wojtasika, 
- 239/09 – skargi pana Jana Murawskiego, 
- 231/09 – nadania nazw urzędowych ulicom i rondu w Szczecinie, 
- 221/09 – zmiany nazwy ulicy Hutniczej, 
- 240/09 – nadania nazw urzędowych ulicom w Szczecinie, 
- 245/09 – zmiany uchwały w sprawie nadania nazw urzędowych ulicom w 

mieście Szczecinie, 
- 247/09 – skargi pani Zdzisławy Steć, 



 11

- 249/09 – zmiany uchwały w sprawie wieloletniego programu inwestycyjnego 
na lata 2009-2013, 

- 241/09 (wariant II) – zmiany nazwy placu Sprzymierzonych w Szczecinie, 
- 250/09 – wzniesienia pomnika upamiętniającego Szare Szeregi. 

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
9. Informacja o oświadczeniach majątkowych za rok 2008 radnych Rady Miasta 

Szczecin, Zastępców Prezydenta Miasta, Sekretarza Miasta, Skarbnika Miasta, 
kierowników jednostek organizacyjnych Miasta, osób zarządzających i członków 
organu zarządzającego osobami prawnymi Miasta oraz osób wydających decyzje 
administracyjne w imieniu Prezydenta Miasta. 

10. Wolne wnioski i sprawy wniesione. 
11. Zamknięcie obrad. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 6 porządku obrad: 
 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Wykaz interpelacji i zapytań radnych zgłoszonych na sesji Rady Miasta oraz w 
okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
W. Dąbrowski – poinformował, Ŝe chciałby zadać pytanie dot. projektu jak 
aktualizacja Strategii Rozwoju Szczecina. Uznał, Ŝe wypadałoby nad tym projektem 
popracować rzetelnie, ale ktoś uniemoŜliwia radnym rzetelną pracę, bo radni dostali 
informacje o spotkaniach aktualizacji po terminie. Faks, który przyszedł do Biura 
Rady Miasta nosi datę 6 października i radni w tym terminie go otrzymali, czyli było 
juŜ po połowie spotkań, a przeorganizowanie czasu pracy z dnia na dzień nie jest 
moŜliwe. Radny zwrócił uwagę, Ŝe przewodniczący, być moŜe przez pomyłkę, 
podpisał pismo do radnych z datą 5 września, miesiąc przed otrzymaniem 
informacji. Radny poprosił o przedstawienie wyjaśnień oraz o umoŜliwienie radnym 
pracy nad Strategią Rozwoju Szczecina. 
 
J. Wijas – zgłosił interpelację w sprawie podjęcia interwencji w sprawie dzieci w 
wieku szkolnym, które w trakcie dnia zajmują się Ŝebraniem w pojazdach 
komunikacji miejskiej – załącznik nr 9 do protokołu. 
 
M. Kopeć – zagłosił zapytania w następujących sprawach: 
- braku odpowiedzi na zapytanie z dnia 08.10.2009r. w sprawie stanowiska 

Prezydenta Miasta Szczecin dotyczącego ponadwymiarowego zatrudnienia 
nauczycieli Państwowej Szkoły Muzycznej I stopnia w Szczecinie oraz dalszych 
działań Wydziału Oświaty UM w Szczecinie wobec nauczycieli zatrudnionych – 
załącznik nr 10 do protokołu, 

- braku odpowiedzi na zapytanie z dnia 01.10.2009r. w sprawie podwyŜki 
wynagrodzenia dla pracowników niebędących nauczycielami w szkołach i 
placówkach oświatowych prowadzonych przez Miasto Szczecin – załącznik nr 11 
do protokołu, 

- braku odpowiedzi na moje zapytanie z dnia 12.10.2009r. w sprawie skutków 
realizacji obowiązkowych i nieodpłatnych zajęć wynikających z nowelizacji 
ustawy Karta Nauczyciela art.42 ust.2 pkt 2 w szkołach i placówkach, dla 
których organem prowadzącym jest Miasto Szczecin, w świetle komunikatu MEN 
– załącznik nr 12 do protokołu. 

 
U. Pańka – zwróciła się do Przewodniczącego Rady i Prezydenta Miasta, aby 
informacje dot. spotkań w sprawie prac nad Strategią Rozwoju Szczecina 
przekazywane były częściej. Stwierdziła, iŜ wie, Ŝe obecnie trwa wdraŜanie nowej 
podstawy programowej, do zmiany ustawy o systemie oświaty wprowadzane są 
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kolejne rozporządzenia m.in. jest juŜ zatwierdzony projekt odnośnie placówek 
doskonalenia nauczycieli. Radna zgłosiła zapytanie, czy Wydział Edukacji 
przewiduje moŜliwość skorzystania juŜ w projektach, pewnych przemyśleń, 
odnośnie doradztwa i doskonalenia w Województwie Zachodniopomorskim? 
Zwróciła się do Prezydenta B. Chochulskiego o zainteresowanie się stanem 
chodnika na odcinku od ul. Dąbrowskiego do ul. Sowińskiego, który jest 
zachwaszczony. Zapytała takŜe, czy wejścia na Cmentarz Centralny oraz Cmentarz 
w Dąbiu przygotowane są na Święto Wszystkich Świętych oraz, czy moŜna poprawić 
stan czystości w autobusach miejskich. 
 
J. Lemm – zgłosiła zapytanie w sprawie oczyszczenia z liści jezdni Szczecina m.in. w 
okolicach ul. Unisławy/ Niedziałkowskiego – załącznik nr 13 do protokołu, oraz 
interpelację w sprawie zadaszenia dla podróŜnych przy pętli autobusowej przy ul. 
Kołłątaja – załącznik nr 14 do protokołu. 
 
A. Ruciński – odczytał treść §54 pkt. 1 i 2 Regulaminu Rady Miasta: 
„§ 54. l. Zapytanie składa się ustnie lub pisemnie na sesji, a poza sesjami wyłącznie 
na piśmie, zwłaszcza w celu uzyskania informacji i wyjaśnień o faktach. 
2. Odpowiedź na zapytanie winna być udzielona nie później niŜ do zakończenia 
posiedzenia, a w przypadku gdyby udzielenie odpowiedzi nie było moŜliwe np. z 
powodu konieczności zbadania dokumentów źródłowych, odpowiedź winna być 
udzielona na piśmie w terminie 7 dni od daty złoŜenia zapytania.”  
Stwierdził, Ŝe radni nie mają obowiązku składania interpelacji bądź zapytań w 
formie pisemnej, wystarczy forma ustna. Stwierdził, iŜ z przytoczonego zapisu 
wynika, Ŝe radni mają prawo oczekiwać odpowiedzi do zakończenia sesji. 
Radny poinformował, Ŝe wielokrotnie składał interpelacje i zapytania na sesjach i 
nie zawsze przedstawił je w formie pisemnej, więc na złoŜone interpelacje, które nie 
były złoŜone na piśmie nie uzyskał odpowiedzi. W związku z powyŜszym jeŜeli 
adresaci zapytań i interpelacji siedzą na sali powinni je odnotować i odpowiedzieć.  
Radny poinformował, Ŝe właśnie otrzymał odpowiedź na swoją interpelację odnośnie 
wydzielenia miejsc parkingowych dla Szpitala Wojewódzkiego w Szczecinie przy ul. 
Arkońskiej. Wynika z niej, Ŝe został wytypowany teren, który mógłby być pod taki 
parking tymczasowy wykorzystany, jednak koszty jego wykonania są „powalające” z 
czego 30% stanowią koszty wykonania dokumentacji. Radny poinformował, Ŝe 
wykonał telefon do Szczecińskiej Spółdzielni Mieszkaniowej, gdzie uzyskał 
informację, Ŝe koszt 1 miejsca parkingowego z dojazdami to 100-120 zł, a na 
wykonanie 5 dokumentacji na parkingi w róŜnych lokalizacjach (na 30 stanowisk)  
wydano 48.000 zł. 
Radny zainterpelował o przedstawienie opracowanej wyceny dokumentacji 
projektowej oraz kosztorysu na wykonie miejsc parkingowych przy szpitalu, a takŜe 
zapytał, czy pewnym jest, Ŝe planowana przebudowa ul. Arkońskiej rozpocznie się w 
2010r.  
Radny przypomniał, Ŝe dwie sesje wcześniej zadawał pytanie, i nie otrzymał 
odpowiedzi, w jakim trybie udzielono wsparcia przy produkcji zwiastuna filmu o 
wikingach, w co zaangaŜowany był Prezydent B. Chochulski. Do dzisiaj Ŝadna 
odpowiedź nie została udzielona.  
 
P. Juras – stwierdził, Ŝe od kiedy w 1989r. weszła ustawa o działalności 
gospodarczej, inicjatywa obywateli w latach 90-tych objawiała się przez łóŜka 
polowe na głównych arteriach, stoliki turystyczne, następnie ewaluowało to w 
kierunku straganów, później były to bardziej lub mniej estetyczne budy. Takie 
skupiska w naturalny sposób tworzyły rynki. Miasto wymusza estetyzację, poprawę 
warunków oraz komfortu korzystania z rynków. W związku z tym, Ŝe wszystko idzie 
w kierunku tworzenia estetycznych rynków zaapelował, aby nie zapomniano o 
najbardziej naturalnej inicjatywie obywatelskiej i aby miasto stworzyło warunki dla 
ludzi, których nie stać na wykupienie powierzchni w centrach handlowych i których 
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nie stać być moŜe nawet na stragan. Radny zapytał o moŜliwości tworzenia miejsc, 
gdzie taki drobny handel był by moŜliwy. 
 
B. Baran – przypomniał, Ŝe parę miesięcy wcześniej składał interpelację w sprawie 
remontu nawierzchni placu przy kościele Św. Stanisława Kostki. Remont ten 
wykonano. Wcześniej była tam nawierzchnia brukowa, którą zdjęto i połoŜono 
nakładkę asfaltową. Przewodniczący zwrócił się do Prezydenta, aby przy 
wykonywaniu remontów starych fragmentów miasta, przy kościołach, starych 
kamienicach, gdzie były place brukowane, zrobić wszystko aby ten bruk utrzymać, 
poniewaŜ nadaje on swoisty charakter. 
 
P. Bartnik – zgłosił interpelację w sprawie uratowania starego przystanku 
tramwajowego przy ulicy Arkońskiej – załącznik nr 15 do protokołu. 
 
T. Hinc – zwracając się do Przewodniczącego Rady przypomniał, Ŝe po raz kolejny 
zwraca się o umieszczanie na stronie internetowej miasta protokołów z sesji Rady 
Miasta. Zwrócił się takŜe o przekazywanie radnym na skrzynki e-mailowe, przed 
sesją kopii proponowanego tekstu protokołu z sesji. 
 
L. Duklanowski – zgłosił interpelacje w następujących sprawach: 
- ograniczenia ruchu pojazdów samochodowych na Cmentarzu Centralnym – 

załącznik nr 16 do protokołu, 
- umieszczania na grobach naklejek o likwidacji grobów – załącznik nr 17 do 

protokołu. 
 
U. Pańka – w imieniu klubu radnych PO zgłosiła wniosek o 5 minut przerwy. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad ogłosił 5 minut przerwy. 
 
Po przerwie: 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad poinformował, Ŝe na sali są obecni pracownicy 
Instytutu Studiów Politycznych z Polskiej Akademii Nauk dr Agnieszka Jasiewicz i 
dr Witold Betkiewicz, którzy rozdawali ankiety. Przewodniczący stwierdził, Ŝe dobrze 
by było, aby w ciągu tygodnia wypełnione ankiety, w zaklejonych kopertach, zostały 
dostarczone do Biura Rady Miasta.  
 
dr Agnieszka Jasiewicz – wyjaśniła, Ŝe jest to duŜy projekt finansowany przez 
Ministerstwo Nauki Szkolnictwa WyŜszego. Badaniem tym zostało objętych 11 
największych miast w Polsce a jego celem jest przyjrzenie się radnym, elicie 
samorządowej jako reprezentantom wyborców. 
 
Więcej interpelacji i zapytań nie zgłoszono. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 7 porządku obrad: 
 
7. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

224/09 – zmian budŜetu i zmian w budŜecie Miasta Szczecin na 2009 rok 
 
Prezentacji przedłoŜonego projektu uchwały w imieniu Prezydenta Miasta dokonał 
Stanisław Lipiński – Skarbnik Miasta. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 18 do 
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protokołu. Autopoprawka do projektu uchwały stanowi załącznik nr 19 do 
protokołu. Slajdy z prezentacji stanowią załącznik nr 20 do protokołu. 
 
W imieniu Klubów głos zabrali: 
 
L. Duklanowski – Przewodniczący klubu radnych PiS – uznał, iŜ moŜna zgodzić się 
ze Skarbnikiem Miasta, Ŝe przedstawione zmiany są porządkujące. Stwierdził, iŜ jest 
przekonany, Ŝe budŜet na koniec roku będzie zupełnie inny od budŜetu, który 
uchwalała Rada niespełna rok temu. Zwrócił uwagę, Ŝe w poprzednich zmianach do 
budŜetu deficyt był zmniejszany a teraz zwiększany o 5mln zł. 
 
P. Kęsik – w imieniu klubu radnych SLD – radny przypomniał, Ŝe na koniec 
ubiegłego roku, kiedy był uchwalany budŜet miasta, głównie jeden z Zastępców 
Prezydenta przedstawiał plany inwestycyjne, które będą wyróŜniały miasto i 
spowodują, Ŝe będziemy dumni z procesu inwestycyjnego. Radny zwracając się do 
Skarbnika zapytał, ile w bieŜącym roku dokonanych zostało zmian budŜetowych i 
ile do końca tego roku zmian budŜetowych jeszcze będzie? Radny stwierdził, Ŝe klub 
SLD będzie się domagał spójnego zestawienia wszystkich zmian dot. budŜetu, tzn. 
jak kształtował się w dochodach budŜet na początku roku, a jak zostało to 
wykonane do grudnia. W imieniu klubu SLD stwierdził, iŜ z ubolewaniem 
odnotowuje fakt wszystkich pięknych załoŜeń, wzniosłych myśli i idei, wspaniałego 
procesu inwestycyjnego, który miał mieć miejsce z pragmatyzmem dnia dzisiejszego 
i znikomą ilością realizacji. 
 
J. Lemm – w imieniu klubu radnych PO poinformowała, Ŝe klub radnych PO oraz 
Komisja ds. BudŜetu i Finansów pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
M. Kopeć – w odniesieniu do „Programu wymiany okien” zwrócił się o 
przedstawienie na piśmie listy szkół, w których będą wymieniane okna oraz listę 
szkół w których tworzone będą Osiedlowe Centra Sportowe.  
 
E. Masojć – Zastępca Prezydenta Miasta – poinformował, Ŝe posiada listę szkół, 
która wynika ze zgłaszanych potrzeb i oszacowana jest na kwotę 1.200.000 zł (Pałac 
MłodzieŜy od strony ulicy, uzupełnienie w szkołach plus II LO, VI LO, SP 51 oraz 8 
przedszkoli). W sprawie Osiedlowych Centrów Sportowych Pani Prezydent 
poinformowała, Ŝe większość tych środków zostanie przeznaczona na wykonanie 
dokumentacji na małe boiska tj. przy SP 23, SP 71, SP 14, SP 35, Gimnazjum 26, 
Zespół Szkół nr 9, Zespół Szkół nr 10.  
 
T. Grodzki – Przewodniczący klubu radnych PO poprosił o 10 minut przerwy. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad ogłosił przerwę do godziny 16.22. 
 
Po przerwie: 
 
W związku z wyczerpaniem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził 
głosowanie nad projektem uchwały nr 224/09 z autopoprawką 
 
za – 15  przeciw - 14  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie zmian budŜetu 
i zmian w budŜecie Miasta Szczecin na 2009 rok. Uchwała Nr XL/981/09 stanowi 
załącznik nr 21 do protokołu. 
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T. Grodzki – zgłosił wniosek o omówienie jako kolejnego w porządku obrad projektu 
uchwały nr 241/09 i 250/09. 
 
Propozycja została przyjęta przez aklamację. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

241/09 (wariant II) – zmiany nazwy placu Sprzymierzonych w Szczecinie 
 
Prezentacji przedłoŜonego projektu uchwały dokonał Stefan Lewandowski – 
Przewodniczący Stowarzyszenia Szarych Szeregów. Projekt uchwały stanowi 
załącznik nr 22 do protokołu. 
 
Jarosław Zamorski – przedstawiciel Związku Harcerstwa Rzeczpospolitej, który był 
inicjatorem społecznym przedmiotowego projektu uchwały. Stwierdził, Ŝe ZHR będąc 
organizacją wychowawczą nie polityczną zaangaŜował się w to przedsięwzięcie 
uwaŜając, Ŝe jest to bardzo dalekie od sporów politycznych. Poinformował, Ŝe 
inicjatywa ta była konsultowana ze wszystkimi klubami i ze wszystkich uzyskała 
poparcie. Celem inicjatywy jest uczczenie pamięci Ŝołnierzy Szarych Szeregów, tych 
którzy jeszcze Ŝyją i mieszkają w Szczecinie. Jest to istotne dla młodego pokolenia, 
aby wskazywać odpowiednie wzorce. 
 
W imieniu Klubów głos zabrali: 
 
L. Duklanowski – Przewodniczący klubu radnych PiS stwierdził, Ŝe inicjatywa 
mieszkańców, która została podjęta w sprawie zmiany nazwy placu 
„Sprzymierzonych” na „Szarych Szeregów” zasługuje na szczególne uznanie. 
Stwierdził, Ŝe nazwa „Sprzymierzonych” została przyjęta jeszcze pod zarządem 
sowieckim w Szczecinie, przed 5 lipca i to, Ŝe wrócono do tej nazwy moŜe być jakimś 
zbiegiem okoliczności. Poinformował, Ŝe wiele osób zwracało uwagę, iŜ jest juŜ w 
Szczecinie ulica „Szarych Szeregów”, jest to jednak mała uliczka na osiedlu Bukowo 
i nic nie stoi na przeszkodzie, aby w centrum miasta istniał takŜe plac „Szarych 
Szeregów”. Radny poinformował, Ŝe klub radnych PiS będzie głosował za przyjęciem 
tego projektu uchwały. 
 
J. Wijas – Przewodniczący klubu radnych SLD stwierdził, iŜ nikt nie kwestionuje 
potrzeby uhonorowania bohaterstwa i heroizmu Szarych Szeregów. W odczuciu 
klubu radnych SLD Rada Miasta Szczecina za bardzo przywiązała się do 
markowania czynów w postaci zmiany nazw ulic. Zamiast nazywać nowo 
wybudowane ulice i place, co teŜ czyni, ale w mniejszej skali, zabawia się w 
Ŝonglowanie nazwami i za potrzebą chwili, w pośpiechu realizuje projekty, co do 
których trudno odnieść się krytycznie i z dystansem, poniewaŜ podlega się 
szantaŜowi emocjonalno-dyskursywnemu. Dyskusja o nazwie ulicy staje się nagle 
testem na to, kto jakim jest patriotą. Klub radnych SLD wolałby, aby wielkie nazwy 
honorujące wielkie organizacje, wspaniałych ludzi, bohaterów nadawać placom i 
ulicom nowym a nie koniecznie wyszukiwać, gdzie tylko moŜna, co nosi choćby cień 
nieprawomyślności z perspektywy dzisiejszych czasów, odebrać nazwę do której 
mieszkańcy są przyzwyczajeni i nadać nową, właściwą na dzisiejsze czasy. Radny 
uznał, Ŝe za tą polityką historyczną, pełną róŜnych haseł, kryją się puste gesty. O 
wiele łatwiej jest zmienić nazwę ulicy „Jedności Narodowej” na „Jana Pawła II” niŜ 
przeczytać jego encykliki i wdraŜać je w swoje i publiczne Ŝycie. Łatwiej teŜ nadać 
nazwę „Szarych Szeregów” niŜ zadbać, o to o co sam zabiega jako radny od wielu lat, 
Ŝeby pojawił się podręcznik patriotyzmu lokalnego i polskiego dla przedszkolaków i 
uczniów nauczania zintegrowanego w podstawówkach. Radny uznał, Ŝe jeŜeli 
chcemy świadomie kształtować przestrzeń publiczną tak aby komunikowała ona 
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pewien system wartości, to warto zachować w tym racjonalność i nie stawiać 
postumentu przed którym będziemy składać kwiaty, obróceni tyłem do popiersia 
Marszałka Piłsudskiego. 
 
T. Grodzki – Przewodniczący klubu radnych PO stwierdził, Ŝe klub wolałby, aby 
takie rzeczy jak zmiana nazwy ulicy, czy waŜnego placu miejskiego były 
dokonywane zgodnie z procedurami. Jednak skoro zbliŜa się kolejna rocznica 
Odzyskania Niepodległości w związku z tym klub nie wprowadzi dyscypliny przy 
głosowaniu i kaŜdy zagłosuje zgodnie z własnym sumieniem. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
L. Duklanowski – zgłosił wniosek formalny o głosowanie bez dyskusji nad 
projektem uchwały 
 
za - 22  przeciw - 0  wstrzym. – 5 
 
W wyniku powyŜszego głosowania wniosek został przyjęty. 
 
Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad projektem uchwały nr 241/09 
(wariant II) 
 
za – 18  przeciw - 4  wstrzym. – 5 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie zmiany nazwy 
placu Sprzymierzonych w Szczecinie. Uchwała Nr XL/982/09 stanowi załącznik nr 
23 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

250/09 – wzniesienia pomnika upamiętniającego Szare Szeregi 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 250/09 
 
za – 22  przeciw - 3  wstrzym. – 1 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie wzniesienia 
pomnika upamiętniającego Szare Szeregi. Uchwała Nr XL/983/09 stanowi załącznik 
nr 25 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

225/09 – wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny netto 
nieruchomości gruntowej połoŜonej w Szczecinie przy ul. Ku Słońcu 58, 

sprzedawanej w drodze bezprzetargowej na rzecz jej uŜytkownika wieczystego 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
 
W Dzikowski – zgłosił wniosek o głosowanie nad projektem uchwały bez dyskusji. 
 
za – 21  przeciw - 0  wstrzym. - 0 
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W wyniku powyŜszego głosowania wniosek został przyjęty. 
 
Prezentacji przedłoŜonego projektu uchwały w imieniu Prezydenta Miasta dokonał 
Marcin Wajdziak – p.o. Dyrektora Wydziału Gospodarki Nieruchomościami. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 225/09 
 
za – 19  przeciw - 1  wstrzym. – 2 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie wyraŜenia 
zgody na udzielenie bonifikaty od ceny netto nieruchomości gruntowej połoŜonej w 
Szczecinie przy ul. Ku Słońcu 58, sprzedawanej w drodze bezprzetargowej na rzecz 
jej uŜytkownika wieczystego. Uchwała Nr XL/984/09 stanowi załącznik nr 27 do 
protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

226/09 – wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny netto 
nieruchomości gruntowej połoŜonej w Szczecinie przy ul. Jana Zamoyskiego 5 

sprzedawanej w drodze bezprzetargowej na rzecz współuŜytkowników 
wieczystych: spółdzielni mieszkaniowej i osób fizycznych 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 
 
Prezentacji przedłoŜonego projektu uchwały w imieniu Prezydenta Miasta dokonał 
Marcin Wajdziak – p.o. Dyrektora Wydziału Gospodarki Nieruchomościami. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 226/09 
 
za – 17  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie wyraŜenia zgody na 
udzielenie bonifikaty od ceny netto nieruchomości gruntowej połoŜonej w Szczecinie 
przy ul. Jana Zamoyskiego 5 sprzedawanej w drodze bezprzetargowej na rzecz 
współuŜytkowników wieczystych: spółdzielni mieszkaniowej i osób fizycznych. 
Uchwała Nr XL/985/09 stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

227/09 – wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny netto 
nieruchomości gruntowej połoŜonej w Szczecinie przy ul. Hipolita Cegielskiego 
5, 5a, 5b, 5c, ul. Bronisławy 14, 14a, 14b, 14c, 14d, sprzedawanej w drodze 

bezprzetargowej na rzecz jej uŜytkownika wieczystego 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 227/09 
 
za – 18  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
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Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie wyraŜenia zgody na 
udzielenie bonifikaty od ceny netto nieruchomości gruntowej połoŜonej w Szczecinie 
przy ul. Hipolita Cegielskiego 5, 5a, 5b, 5c, ul. Bronisławy 14, 14a, 14b, 14c, 14d, 
sprzedawanej w drodze bezprzetargowej na rzecz jej uŜytkownika wieczystego. 
Uchwała Nr XL/986/09 stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
228/09 – oddania w drodze bezprzetargowej w uŜytkowanie wieczyste gminnej 
nieruchomości gruntowej połoŜonej w Szczecinie przy al. Bohaterów Warszawy 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 228/09 
 
za – 20  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie oddania w drodze 
bezprzetargowej w uŜytkowanie wieczyste gminnej nieruchomości gruntowej 
połoŜonej w Szczecinie przy al. Bohaterów Warszawy. Uchwała Nr XL/987/09 
stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
237/09 – oddania w uŜytkowanie wieczyste w drodze bezprzetargowej gminnej 

nieruchomości gruntowej połoŜonej przy ulicy Polickiej 7 na rzecz 
Szczecińskiej Energetyki Cieplnej Sp. z o.o. 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 237/09 
 
za – 21  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie oddania w 
uŜytkowanie wieczyste w drodze bezprzetargowej gminnej nieruchomości gruntowej 
połoŜonej przy ulicy Polickiej 7 na rzecz Szczecińskiej Energetyki Cieplnej Sp. z o.o.. 
Uchwała Nr XL/988/09 stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

243/09 – wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikat przy sprzedaŜy lokali 
mieszkalnych na rzecz ich najemców 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
J. Wijas – zapytał, jak ma się udzielanie bonifikat do konieczności zwrotu bonifikat 
przez niektórych mieszkańców? 
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M. Wajdziak – p.o. Dyrektora Wydziału Gospodarki Nieruchomościami – wyjaśnił, Ŝe 
jest to uchwała o udzielenie bonifikaty. Miasto zostało zobowiązane, interpretacjami 
przepisów prawnych, aby kaŜda sprzedaŜ lokalu posiadała zgodę Rady na udzielenie 
bonifikaty. W poprzednich latach, obowiązywała tylko jedna uchwała Rady Miasta, 
która określa wysokość bonifikat. 
 
W związku z wyczerpaniem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził 
głosowanie nad projektem uchwały nr 243/09 
 
za – 21  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie wyraŜenia zgody na 
udzielenie bonifikat przy sprzedaŜy lokali mieszkalnych na rzecz ich najemców. 
Uchwała Nr XL/989/09 stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
244/09 – oddania w uŜytkowanie wieczyste w drodze bezprzetargowej gminnej 
nieruchomości gruntowej połoŜonej przy ulicy Spedytorskiej 8 na rzecz ENEA 

OPERATOR Sp. z o.o. z siedzibą w Poznaniu 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 244/09 
 
za – 21  przeciw - 0  wstrzym. – 1 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie oddania w 
uŜytkowanie wieczyste w drodze bezprzetargowej gminnej nieruchomości gruntowej 
połoŜonej przy ulicy Spedytorskiej 8 na rzecz ENEA OPERATOR Sp. z o.o. z siedzibą 
w Poznaniu. Uchwała Nr XL/990/09 stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
236/09 – zmiany uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu planu finansowego 
Powiatowego Funduszu Gospodarki Zasobem Geodezyjnym i Kartograficznym 

na rok 2009 oraz uchwałę w sprawie budŜetu miasta na 2009 rok 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 236/09 
 
za – 20  przeciw – 0  wstrzym. – 1 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu planu finansowego Powiatowego 
Funduszu Gospodarki Zasobem Geodezyjnym i Kartograficznym na rok 2009 oraz 
uchwałę w sprawie budŜetu miasta na 2009 rok. Uchwała Nr XL/991/09 stanowi 
załącznik nr 41 do protokołu. 
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Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
233/09 – przystąpienia do sporządzenia Miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego „Nowe Miasto – Dąbrowskiego, Sowińskiego” w Szczecinie 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 233/09 
 
za – 18  przeciw – 0  wstrzym. – 1 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie przystąpienia 
do sporządzenia Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Nowe Miasto 
– Dąbrowskiego, Sowińskiego” w Szczecinie. Uchwała Nr XL/992/09 stanowi 
załącznik nr 43 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

234/09 – uchylenia uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Nowe Miasto – 

Dąbrowskiego” w Szczecinie 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 234/09 
 
za – 17  przeciw – 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie uchylenia uchwały w 
sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego „Nowe Miasto – Dąbrowskiego” w Szczecinie. Uchwała Nr 
XL/993/09 stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
238/09 – miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Międzyodrze 

Wyspa Grodzka – Łasztownia” w Szczecinie 
 
Prezentacji przedłoŜonego projektu uchwały w imieniu Prezydenta Miasta dokonał 
Janusz Nekanda-Trepka z Biura Planowania Przestrzennego Miasta. Projekt 
uchwały stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 
 
W imieniu Klubów głos zabrali: 
 
T. Grodzki – Przewodniczący klubu radnych PO poinformował, Ŝe klub popiera 
projekt uchwały. 
 
T. Hinc – w imieniu klubu radnych PiS stwierdził, iŜ zastanawia się czy w związku z 
wystawieniem na sprzedaŜ przez Ministra Skarbu Państwa 85% udziałów w Porcie 
Rybackim Gryf, uchwalenie tego planu przed sfinalizowaniem transakcji i przed 
próbą rozmowy z nowym właścicielem w tej spółce, nad koncepcją rozwoju tej spółki 
i być moŜe jej obecnością na tych terenach, ma sens. Czy nie lepiej jest poczekać pół 
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roku, z tym planem, do momentu kiedy zostanie sfinalizowana transakcja przejęcia 
udziałów i Port Rybacki znajdzie nowego właściciela. Zdaniem radnego warto by 
było porozmawiać o scalaniu terenu Łasztowni. Tak naprawdę, ta dzielnica wtedy 
będzie miała 100% tego uroku, który moŜe mieć, kiedy tereny przemysłowe Portu 
Rybackiego stamtąd znikną. Radny namawia Prezydenta Miasta do podjęcia próby 
stworzenia koncepcji udziału Miasta w przetargu albo koncepcji rozmów z nowym 
właścicielem na temat zamiany tych gruntów na inne grunty w mieście Szczecinie, 
gdzie Port Rybacki mógłby wybudować chłodnię np. w części północnej miasta. 
 
P. Kęsik – w imieniu klubu radnych SLD skupił się na Wyspie Grodzkiej, gdyŜ 
pozostała część planu zagospodarowania przestrzennego nie budzi obaw w klubie. 
UwaŜa, Ŝe plan zagospodarowania przestrzennego dla Wyspy Grodzkiej jest fikcją. 
Na początku kadencji przychodziły firmy zainteresowane zagospodarowaniem tego 
terenu i nie mogły się dogadać z Miastem, Ŝeby dostać zgodę na badania geologiczne 
Wyspy. Dzisiaj są te badania i wiadomo, Ŝe Wyspa się osuwa. Wiadomo równieŜ, Ŝe 
jeŜeli nie zostanie w najbliŜszym czasie przeprowadzona dość potęŜna inwestycja i 
jeŜeli dalej będzie pogłębiany tor wodny, to będzie się ona dalej rozmywała i Miasto 
będzie ją tracić. Radny zapytał, ile kosztuje metr nabrzeŜa i ile tego nabrzeŜa będzie 
musiało wykonać Miasto. Planowanie na Wyspie czegokolwiek, co moŜe stanowić o 
inwestycji li tylko miejskiej, w momencie kiedy Miasto nie jest przygotowane 
finansowo do tego Ŝeby Wyspę przygotować na tego typu inwestycję, nie powinno 
mieć miejsca. Jest to strata pieniędzy. Klub SLD uwaŜa, Ŝe Miasto traci potęŜną 
szansę zagospodarowania jednej z najpiękniejszych części Szczecina, poprzez 
kapitał zewnętrzny. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
P. Juras – zapytał o rozwiązania komunikacyjne połączenia Łasztowni z nabrzeŜem. 
 
A. Ruciński – zgłosił wątpliwości odnośnie usytuowania mostu kłodowego. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad zapytał czy twórcy planu zagospodarowania 
Łasztowni docelowo zakładają, Ŝe Port Rybacki Gryf i chłodnia pozostaną na tym 
terenie? Przewodniczący nie wyobraŜa sobie, Ŝeby Szczecin nie był miastem 
portowym. Przewodniczący uwaŜa równieŜ, Ŝe Szczecin nie utrzyma się tylko z 
turystyki. 
 
W. Dzikowski – poinformował, Ŝe będzie głosował przeciwko projektowi uchwały. 
 
J. Stopyra – stwierdził, Ŝe plan zagospodarowania przestrzennego jest to 
perspektywa miasta. KaŜde miasto musi taką perspektywę mieć. Przyjęty plan jest 
jeszcze dziesiątki razy zmieniany. Dlatego radny uwaŜa, Ŝe nie naleŜy projektować 
za ludzi, którzy się na tym znają i przyjąć proponowaną przez nich koncepcję. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad poprosił zabranie głosu pana Zbigniewa 
Antonowicza – Prezesa Portu Rybackiego Gryf. Przewodniczący zapytał, czy tak 
przygotowany projekt doprowadzi do likwidacji Portu? 
 
Zbigniew Antonowicz – Prezes Portu Rybackiego Gryf poinformował, Ŝe próbuje 
doprowadzić do takiej sytuacji, Ŝeby Port Rybacki zostawić w Mieście Szczecinie jako 
jedną z ostoi usług przeładunkowo–składowych. Wysiłki Prezesa doprowadziły do 
tego, Ŝe z władzami Miasta, po wielu spotkaniach, udało się uzyskać kompromis, 
który pozwala otworzyć jeszcze wszystkie moŜliwości dla tego miejsca pracy, dla 
Półwyspu Łasztownia. Jest to kwestia zapisania w projekcie planu moŜliwości 
dokończenia projektu budowy nowego obiektu kubaturowego, zwanego chłodnią 
składową czy magazynu o regulowanej temperaturze. 
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Pozostawienie Portu na Łasztowni będzie jeszcze przez wiele lat słuŜyło ponad 1000 
ludziom zatrudnionym, nie tylko w Porcie Rybackim Gryf, ale i w firmach 
dzierŜawiących tam tereny. 
Prezes omówił działalność Portu Rybackiego Gryf. Stwierdził, Ŝe wszystkim powinno 
zaleŜeć na takim tworzeniu rozwoju Szczecina, Ŝeby Port rozbudowywać. 
Zaapelował do zebranych o łaskawe spojrzenie na Port Szczeciński. 
 
A. Karut – zapytał, czy ta koncepcja dyskwalifikuje rozwój Portu? 
 
Zbigniew Antonowicz – Prezes Portu Rybackiego Gryf stwierdził, Ŝe proponowana 
koncepcja zagospodarowania nie dyskwalifikuje rozwoju Portu, aczkolwiek będzie 
ona wymagała podejścia bardzo zdrowo-rozsądkowego w następnych okresach 
czasu. 
 
T. Grodzki – poprosił, w imieniu klubu radnych Platformy Obywatelskiej, o 
ogłoszenie 10 minutowej przerwy po zakończeniu dyskusji. 
 
J. Nekanda-Trepka – Biuro Planowania Przestrzennego Miasta odnosząc się do 
wypowiedzi radnych poinformował, Ŝe w strukturze planu są zasady lokalizacji 
tymczasowej, czyli do czasu realizacji zgodnej z tym planem mogą pozostać 
istniejące funkcje, mogą się rozwijać. Dla terenów Gryfa wręcz zapisano w planie z 
jakimi wymaganiami moŜna zrealizować chłodnie, o której juŜ wspominano. Miasto 
zakłada, Ŝe w tym obszarze, ze względu na jego sukcesywne pozyskiwanie i 
eliminację funkcji portowych, muszą przez pewien czas współegzystować zarówno 
funkcje istniejące jak i funkcje nowe. 
Odnośnie komunikacji pan Nekanda-Trepka poinformował, Ŝe komunikacja 
wewnętrzna jest tak rozwiązana, Ŝe pozwala na czasowe wyłączanie tych elementów 
komunikacji, które są wzdłuŜ nabrzeŜa. 
Wszystkie mosty projektowane, z wyjątkiem mostu na Kanale Zielonym, mają pełne 
gabaryty wynikające zarówno z przepraw drogowych jak i przepraw wodnych. One 
będą stanowiły coś w rodzaju takiej kaskady mostów. 
Wyspa Grodzka jest przedmiotem działań rozłoŜonych w czasie. Zakłada się, w 
pierwszym etapie, Ŝe będą tam tereny marin i tereny sportów nadwodnych. Będą 
tam obszary, które będzie moŜna wykorzystać do najbliŜszych imprez nadwodnych. 
W tym czasie muszą tam być wykonane pewne elementy ścianek szczelnych. 
Ścianka szczelna to nie jest nabrzeŜe utwardzone. NabrzeŜy utwardzonych na 
Wyspie Grodzkiej jest stosunkowo niewiele. Jest jeden kawałek vis a vi Wałów 
Chrobrego, plac przy Operze i fragmenty od strony mostu na Duńczycy, tam gdzie 
są tereny mariny. Myśląc o problemach finansowych, dla tych terenów zielonych, 
nie planuje się klasycznych nabrzeŜy. Będzie tam tylko utwardzona ścianka, która 
pozwoli pogłębiać tor wodny i zatrzymać rozmywanie się tej wyspy. 
 
P. Krzystek – Prezydent Miasta przedstawił stanowisko Miasta w sprawie Portu 
Rybackiego Gryf. Miasto Szczecin nie będzie wchodziło do spółki, czyli nie będzie 
kupowało udziałów, czy brało udziału w negocjacjach. Miasto moŜe być 
zainteresowane tylko i wyłącznie nabywaniem poszczególnych nieruchomości w celu 
realizowania swoich zadań własnych. JeŜeli takie nieruchomości pojawią się w 
Porcie Rybackim Gryf, to będzie moŜna o tym rozmawiać. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad ogłosił 10 minut przerwy. 
 
 
Po przerwie: 
 
W związku z wyczerpaniem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził 
głosowanie nad projektem uchwały nr 238/09 
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za – 21  przeciw - 0  wstrzym. – 8 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego „Międzyodrze Wyspa Grodzka – 
Łasztownia” w Szczecinie. Uchwała Nr XL/994/09 stanowi załącznik nr 47 do 
protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

223/09 – zmiany uchwały w sprawie cen i opłat za usługi przewozowe 
lokalnego transportu zbiorowego organizowanego przez Gminę Miasto 

Szczecin oraz określenia osób uprawnionych do korzystania z bezpłatnych i 
ulgowych przejazdów 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 
 
Na wniosek radnego Władysława Dzikowskiego została wprowadzona autopoprawka 
w § 1 pkt 3 polegająca na dopisaniu na końcu zdania stwierdzenia: „w trakcie 
wykonywania obowiązków słuŜbowych”. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
P. Kęsik – zdaniem radnego wprowadzenie autopoprawki mija się z celem. Policjanci 
powinni zawsze jeździć komunikacją miejską za darmo. UwaŜa, Ŝe bezpieczniej 
byłoby gdyby tego zapisu nie było. 
 
M. Przepiera – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska 
poinformował, Ŝe ta propozycja zmiany została zgłoszona na połączonym 
posiedzeniu Komisji ds. Rozwoju, Promocji i Gospodarki Morskiej oraz Komisji ds. 
Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Mienia.  
 
P. Kęsik – ponownie zawnioskował o nie wprowadzanie autopoprawki do projektu 
uchwały. 
 
A. Karut – poparł zdanie radnego Kęsika. 
 
L. Duklanowski – poparł propozycję radnego Dzikowskiego. 
 
W. Dzikowski – wyjaśnił, dlaczego zgłosił taką propozycję poprawki. 
 
M. Przepiera – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska 
przychyla się do propozycji radnego Dzikowskiego. 
 
P. Kęsik – zapytał w jaki sposób ktokolwiek zweryfikuje czy Policjant, podczas 
kontroli, jest na słuŜbie. 
 
L. Duklanowski – zgłosił wniosek formalny o zamknięcie listy mówców i przejście 
do głosowania  
 
za – 20  przeciw - 4  wstrzym. – 0 
 
W wyniku powyŜszego głosowania wniosek został przyjęty. 
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P. Kęsik – zgłosił wniosek o wykreślenie autopoprawki z projektu uchwały i 
przywrócenie jego pierwotnego brzmienia. 
 
za – 18  przeciw - 7  wstrzym. – 2 
 
W wyniku powyŜszego głosowania wniosek został przyjęty. 
 
W związku z wyczerpaniem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził 
głosowanie nad projektem uchwały nr 223/09 bez autopoprawki 
 
za – 22  przeciw - 0  wstrzym. – 2 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie cen i opłat za usługi przewozowe lokalnego transportu 
zbiorowego organizowanego przez Gminę Miasto Szczecin oraz określenia osób 
uprawnionych do korzystania z bezpłatnych i ulgowych przejazdów. Uchwała Nr 
XL/995/09 stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

229/09 – pozbawienia kategorii drogi gminnej poprzez wyłączenie z 
uŜytkowania jako drogi publicznej na terenie miasta Szczecin (ul. Tranowa) 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 229/09 
 
za – 17  przeciw - 0  wstrzym. – 3 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie pozbawienia 
kategorii drogi gminnej poprzez wyłączenie z uŜytkowania jako drogi publicznej na 
terenie miasta Szczecin (ul. Tranowa). Uchwała Nr XL/996/09 stanowi załącznik nr 
51 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

230/09 – pozbawienia kategorii drogi gminnej poprzez wyłączenie z 
uŜytkowania jako drogi publicznej na terenie miasta Szczecin (ul. Łososiowa) 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 230/09 
 
za – 22  przeciw - 0  wstrzym. – 1 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie pozbawienia 
kategorii drogi gminnej poprzez wyłączenie z uŜytkowania jako drogi publicznej na 
terenie miasta Szczecin (ul. Łososiowa). Uchwała Nr XL/997/09 stanowi załącznik 
nr 53 do protokołu. 
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Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
232/09 – zmiany uchwały w sprawie uchwalenia statutu zakładu budŜetowego 

„Zakład Usług Komunalnych w Szczecinie” 
 
Prezentacji przedłoŜonego projektu uchwały w imieniu Prezydenta Miasta dokonał 
M. Przepiera – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 232/09 
 
za – 23  przeciw - 0  wstrzym. – 2 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie uchwalenia statutu zakładu budŜetowego „Zakład Usług 
Komunalnych w Szczecinie”. Uchwała Nr XL/998/09 stanowi załącznik nr 55 do 
protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

235/09 – udzielenia pomocy finansowej dla Województwa 
Zachodniopomorskiego z przeznaczeniem na wydatki inwestycyjne 

Samodzielnego Publicznego Specjalistycznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
„ZDROJE” 

 
Prezentacji przedłoŜonego projektu uchwały w imieniu Prezydenta Miasta dokonała 
Małgorzata Olejnik – Dyrektor Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej. Projekt 
uchwały stanowi załącznik nr 56 do protokołu. 
 
Trwała dyskusja nad precyzją zapisów w projekcie uchwały. W dyskusji głos zabrali: 
Leszek Duklanowski, Artur Szałabawka, Jerzy Sieńko, Tomasz Grodzki i Andrzej 
Karut. 
 
W związku z wyczerpaniem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził 
głosowanie nad projektem uchwały nr 235/09 
 
za – 22  przeciw - 3  wstrzym. – 3 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej dla Województwa Zachodniopomorskiego z przeznaczeniem na 
wydatki inwestycyjne Samodzielnego Publicznego Specjalistycznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej „ZDROJE”. Uchwała Nr XL/999/09 stanowi załącznik nr 57 do 
protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
246/09 – określenia zadań dotyczących rehabilitacji zawodowej i społecznej 
osób niepełnosprawnych i wysokości dodatkowych środków Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych na te 

zadania w roku 2009 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 58 do protokołu. 
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W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 246/09 
 
za – 24  przeciw - 0  wstrzym. – 1 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie określenia 
zadań dotyczących rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych i 
wysokości dodatkowych środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych przeznaczonych na te zadania w roku 2009. Uchwała Nr 
XL/1000/09 stanowi załącznik nr 59 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
242/09 – uchylenia uchwały w sprawie zwolnienia z opłaty stałej od wniosku o 

wpis do ewidencji działalności gospodarczej 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 60 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 242/09 
 
za – 24  przeciw - 0  wstrzym. – 1 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie uchylenia 
uchwały w sprawie zwolnienia z opłaty stałej od wniosku o wpis do ewidencji 
działalności gospodarczej. Uchwała Nr XL/1001/09 stanowi załącznik nr 61 do 
protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

222/09 – skargi pana Tadeusza Wojtasika 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 62 do protokołu. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
T. Hinc – w związku z nieobecnością radcy prawnego, złoŜył wniosek o zajęcie się 
tym projektem uchwały na kolejnej sesji Rady Miasta. 
 
P. Kęsik – stwierdził, Ŝe skarga jest nieuzasadniona. 
 
T. Hinc – zgłosił wniosek formalny o odesłanie projektu uchwały do projektodawcy. 
 
za - 14  przeciw - 8  wstrzym. - 2 
 
W wyniku powyŜszego głosowania projekt uchwały został odesłany do 
projektodawcy. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

239/09 – skargi pana Jana Murawskiego 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 63 do protokołu. 
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P. Kęsik – zgłosił wniosek formalny o głosowanie bez dyskusji na projektem 
uchwały. 
 
za - 21  przeciw - 0  wstrzym. – 3 
 
W wyniku powyŜszego głosowania wniosek został przyjęty. 
 
Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad projektem uchwały nr 239/09 
 
za – 17  przeciw - 3  wstrzym. – 5 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie skargi pana 
Jana Murawskiego. Uchwała Nr XL/1002/09 stanowi załącznik nr 64 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

231/09 – nadania nazw urzędowych ulicom i rondu w Szczecinie 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 65 do protokołu. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
W. Dąbrowski – zaapelował do Przewodniczącego Komisji Bezpieczeństwa 
Publicznego i Samorządności o to, aby nazwy ulic były podejmowane pojedynczo, 
kaŜda nazwa w odrębnym projekcie uchwały. 
 
Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad projektem uchwały nr 231/09 
 
za – 24   przeciw - 0  wstrzym. – 2 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie nadania nazw 
urzędowych ulicom i rondu w Szczecinie. Uchwała Nr XL/1003/09 stanowi 
załącznik nr 66 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

221/09 – zmiany nazwy ulicy Hutniczej 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 67 do protokołu. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
P. Kęsik – uwaŜa, Ŝe nie powinno się zmieniać nazwy ulicy Hutniczej gdyŜ 
upamiętnia ona istnienie Huty Szczecin. Do dzisiaj Ŝyją ludzie w niej pracujący. 
Odbieranie im tej nazwy, zdaniem radnego, nie jest na miejscu. Chcąc nazwać ulicę 
imieniem wybitnego człowieka powinno się znaleźć nową ulicę, a nie zmieniać nazwę 
starej. 
 
T. Grodzki – obiecał, Ŝe poprze kaŜdy wniosek o zmianę nazwy ulicy na Hutniczą w 
pobliŜu Huty Szczecin. Nazwa Hutnicza, zdaniem radnego, przy stoczni jakoś nie 
współgra. Popiera zmianę nazwy ul. Hutniczej na Antosiewicza. 
 
L. Duklanowski – zgłosił wniosek formalny o zamknięcie listy mówców. 
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za - 22  przeciw - 3  wstrzym. - 1 
 
W wyniku powyŜszego głosowania wniosek został przyjęty. 
 
Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad projektem uchwały nr 221/09 
 
za – 23  przeciw - 2  wstrzym. – 1 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie zmiany nazwy 
ulicy Hutniczej. Uchwała Nr XL/1004/09 stanowi załącznik nr 68 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

240/09 – nadania nazw urzędowych ulicom w Szczecinie 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 69 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 240/09 
 
za –16   przeciw - 1  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie nadania nazw 
urzędowych ulicom w Szczecinie. Uchwała Nr XL/1005/09 stanowi załącznik nr 70 
do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

245/09 – zmiany uchwały w sprawie nadania nazw urzędowych ulicom w 
mieście Szczecinie 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 71 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 245/09 
 
za – 21  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały w 
sprawie nadania nazw urzędowych ulicom w mieście Szczecinie. Uchwała Nr 
XL/1006/09 stanowi załącznik nr 72 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

247/09 – skargi pani Zdzisławy Steć 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 73 do protokołu. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
Zdzisław Steć – syn pani Zdzisławy Steć zreferował skargę i sprecyzował zarzuty 
przeciwko Miejskiemu Ośrodkowi Pomocy Rodzinie. 
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T. Grodzki – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej poinformował, Ŝe 
Komisja zajmowała się skargą pani Steć, poświęciła temu całe spotkanie. Stwierdził, 
Ŝe obszar działania MOPR-u jest obszarem bardzo draŜliwym społecznie i to, Ŝe ilość 
skarg na MOPR jest mierzalna w ilościach pojedynczych cyfr lub maksymalnie 
kilkunastu, to świadczy dobrze o pracy szczecińskiego MOPR-u. Komisja, w świetle 
posiadanych dokumentów i w świetle wyjaśnień syna pani Steć, nie znalazła 
podstaw do uznania tej skargi za zasadną. 
 
W związku z wyczerpaniem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził 
głosowanie nad projektem uchwały nr 247/09 
 
za – 12  przeciw - 4  wstrzym. – 8 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie skargi pani 
Zdzisławy Steć. Uchwała Nr XL/1007/09 stanowi załącznik nr 74 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

249/09 – zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniego programu 
inwestycyjnego na lata 2009-2013 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 75 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 249/09 
 
za – 26  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
wieloletniego programu inwestycyjnego na lata 2009-2013. Uchwała Nr 
XL/1008/09 stanowi załącznik nr 76 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 8 punktu porządku obrad: 
 

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 
 
E. Masojć – Zastępca Prezydenta Miasta odnośnie interpelacji radnego Wijasa w 
sprawie podjęcia interwencji w sprawie dzieci w wieku szkolnym, które w trakcie 
dnia zajmują się Ŝebraniem w pojazdach komunikacji miejskiej poinformowała, Ŝe 
Wydział Oświaty kaŜdego roku robi sprawozdanie dotyczące dzieci romskich 
uczących się w Szczecinie. Ostatnie sprawozdanie jest z maja. Jest 27 zgłoszeń ze 
szkół, w tym 12 jest w SP 71 i te dzieci realizują obowiązek szkolny. Jest grupa 
dzieci, które nie są zameldowane i jest z nimi kłopot. Nie są one umieszczone w 
rejestrze i nie są wpisane w Ŝadnym rejonie szkoły. Trudno jest to wychwycić. Pani 
Prezydent zobowiązała się do poproszenia StraŜy Miejskiej i Policji o podjęcie 
interwencji w przypadku takich zdarzeń. 
W sprawie interpelacji radnego Kopcia dotyczącej braku odpowiedzi na zapytania 
stwierdziła, Ŝe czuje się winna za to, Ŝe odpowiedzi nie trafiły do radnego na czas. 
 
B. Chochulski – Zastępca Prezydenta Miasta odniósł się do interpelacji radnego 
Rucińskiego, dotyczącej przedstawienia opracowanej wyceny dokumentacji 
projektowej oraz kosztorysu na wykonie miejsc parkingowych przy szpitalu na ul. 
Arkońskiej. Poinformował, Ŝe moŜe radnemu przekazać kosztorys wszystkich prac. 
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Pozostałe odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych zostaną udzielone na 
piśmie. 
 
J. Stopyra – poinformował, Ŝe otrzymał zawiadomienie o nadzwyczajnej sesji Rady 
Miasta, zaplanowanej na dzień 30.10.2009 r., na której ma zostać podjęte 
stanowisko załączone do porządku obrad. Zdaniem radnego planowany termin jest 
zły, poniewaŜ ludzie wyjeŜdŜają na groby bliskich. Zaproponował, aby proponowane 
stanowisko podjąć na dzisiejszej sesji Rady Miasta. 
 
P. Kęsik – zauwaŜył, Ŝe wniosek grupy radnych o zwołanie nadzwyczajnej sesji, mówił 
o terminie 28.10.2009 r. i zaproponował Ŝeby tą datę zmienić na 29.10.2009 r. 
 
W. Dzikowski – wyjaśnił skąd wzięła się data 30.10.2009 r. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad ogłosił 5 minut przerwy. 
 
Po przerwie  
 
Trwała dyskusja nad terminem nadzwyczajnej sesji Rady Miasta. 
 
T. Grodzki – Przewodniczący klubu radnych PO zgłosił wniosek o wprowadzenie do 
porządku obrad projektu stanowiska w sprawie nieruchomości wchodzących w 
skład dawnej Stoczni Szczecińskiej Nowa. Wniosek stanowi załącznik nr 77 do 
protokołu. 
 
za - 15  przeciw - 0  wstrzym. - 0 
 
T. Grodzki – zgłosił wniosek o reasumpcję głosowania. 
 
Głosowanie nad wnioskiem o reasumpcję głosowania nad wnioskiem klubu 
radnych PO o wprowadzenie do porządku obrad projektu stanowiska w sprawie 
nieruchomości wchodzących w skład dawnej Stoczni Szczecińskiej Nowa 
 
za - 15  przeciw - 0  wstrzym. - 0 
 
W wyniku powyŜszego głosowania wniosek został przyjęty. 
 
Reasumpcja głosowania nad wnioskiem klubu radnych PO o wprowadzenie do 
porządku obrad projektu stanowiska w sprawie nieruchomości wchodzących w 
skład dawnej Stoczni Szczecińskiej Nowa 
 
za - 14  przeciw - 0  wstrzym. - 0 
 
W wyniku powyŜszego głosowania wniosek został przyjęty. 
 
Przewodniczący obrad zarządził drugą reasumpcję głosowania nad wnioskiem 
klubu radnych PO o wprowadzenie do porządku obrad projektu stanowiska w 
sprawie nieruchomości wchodzących w skład dawnej Stoczni Szczecińskiej 
Nowa 
 
za - 16  przeciw - 0  wstrzym. - 1 
 
W wyniku powyŜszego głosowania porządek obrad został poszerzony o nowy punkt 
„Przyjęcie Stanowska w sprawie nieruchomości wchodzących w skład dawnej 
Stoczni Szczecińskiej NOWA.”. 
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Przystąpiono do realizacji 9 punktu porządku obrad: 
 

9. Przyjęcie Stanowska w sprawie nieruchomości wchodzących w skład 
dawnej Stoczni Szczecińskiej NOWA 

 
Projekt stanowiska stanowi załącznik nr 78 do protokołu. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
P. Krzystek – Prezydent Miasta zauwaŜył, Ŝe podjęcie proponowanego stanowiska 
nie oznacza, Ŝe Gmina Miasto Szczecin będzie występowała w jakiejkolwiek 
procedurze przetargowej dlatego, Ŝe w tej chwili mamy do czynienia ze zbyciem 
zorganizowanych części przedsiębiorstwa w procesie kompensacji. Proponowane 
stanowisko zmierza do nabycia nieruchomości, które są jednym z elementów 
wchodzących w skład majątku, który podlega zbyciu. Objęcie specjalną strefą 
ekonomiczną wymaga spełnienia określonych przesłanek, które wynikają z 
przepisów prawa. Miasto moŜe o to zabiegać. 
 
T. Grodzki – zaproponował, aby w projekcie stanowiska słowo „nabycia” zamienić na 
„przejęcia”. 
 
Propozycja radnego Grodzkiego została przyjęta przez aklamację. 
 
A. Ruciński – w imieniu klubu radnych PiS poprosił o 5 minut przerwy. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad ogłosił 5 minut przerwy. 
 
 
Po przerwie: 
 
W związku z wyczerpaniem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził 
głosowanie nad projektem stanowiska z poprawką 
 
za – 19  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła stanowisko w sprawie nieruchomości 
wchodzących w skład dawnej Stoczni Szczecińskiej NOWA. Stanowisko Nr 13/09 
stanowi załącznik nr 79 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 10 punktu porządku obrad: 
 

10. Informacja o oświadczeniach majątkowych za rok 2008 radnych 
Rady Miasta Szczecin, Zastępców Prezydenta Miasta, Sekretarza Miasta, 
Skarbnika Miasta, kierowników jednostek organizacyjnych Miasta, osób 
zarządzających i członków organu zarządzającego osobami prawnymi 
Miasta oraz osób wydających decyzje administracyjne w imieniu 
Prezydenta Miasta. 

 
W. Dzikowski – Sekretarz obrad przekazał radnym informację o oświadczeniach 
majątkowych za rok 2008 radnych Rady Miasta Szczecin (załącznik nr 80 do 
protokołu), Zastępców Prezydenta Miasta, Sekretarza Miasta, Skarbnika Miasta, 
kierowników jednostek organizacyjnych Miasta, osób zarządzających i członków 
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organu zarządzającego osobami prawnymi Miasta oraz osób wydających decyzje 
administracyjne w imieniu Prezydenta Miasta (załącznik nr 81 do protokołu). 
 
Sekretarz obrad przedłoŜył radnym równieŜ informację o oświadczeniach 
majątkowych za rok 2008 Prezydenta Miasta Szczecin i Przewodniczącego Rady 
Miasta. Stanowi ona załącznik nr 82 do protokołu. 
 
Uwag i pytań nie zgłoszono. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 11 porządku obrad: 
 

11. Wolne wnioski i sprawy wniesione. 
 
Nie wniesiono. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 12 porządku obrad: 
 

12. Zamknięcie obrad. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad poinformował, Ŝe porządek obrad XL sesji został 
wyczerpany i oświadczył, Ŝe zamyka XL zwyczajną sesję Rady Miasta Szczecin. 
 
 

Przewodniczący obrad 
 
 

Bazyli Baran 
 
 

Władysław Dzikowski 
Protokołowała: 
 
 
Marta Klimek 
 
 
Edyta Sowińska 
 


